
ZANAGLASNICE I PREDNAGLASNICE 

 

U govoru postoje naglašene i nenaglašene riječi.  

Riječ koja ima naglasak naziva se naglašena riječ ili naglasnica. Naglasnice se 
izgovaraju samostalno. 

Riječ koja nema naglasak naziva se nenaglašena riječ ili nenaglasnica. 

Nenaglašene nemaju svoj naglasak, ali zajedno s naglašenom čine naglasnu 

cjelinu1, odnosno, nenaglasnice se u izgovoru  vezuju uz naglašenu riječ ispred ili 

iza sebe.  

Ovisno o tome vezuju li se uz riječ ispred ili iza sebe, nenaglasnice dijelimo na: 

• prednaglasnice (prislonjenice, proklitike) - prislanjaju se na riječ poslije sebe 

• zanaglasnice (naslonjenice, enklitike) - naslanjaju se na riječ prije sebe 

 

 

Prednaglasnice su: 
• niječnica ne 
• neki prijedlozi: o, u, na, po... 
• neki veznici: i, pa, ako... 

ZANAGLASNICE su: 
 glagolske: sam, si, je, smo, ste, su; ću, ćeš, će, ćemo, ćete, će; bih, bi, bi,  

bismo, biste, bi 
 zamjeničke: se, si; me, te, ga, ju/je, nas, vas, ih; mi, ti, mu, joj, nam,  

  vam, im… 
 čestica li 

                                                                 
1 Primjerice, rečenica I on te je pozdravio. ima pet pravopisnih, ali samo dvije naglasne riječi [ionteje pozdravio]. 
U toj su rečenici nenaglašene riječi prednaglasnica i te zanaglasnice te i  je. 



Ovdje imate neke od čestih pogrešaka u redu riječi: 

 

 

 

 

Zadatak: 

Pokušajte u sljedećoj rečenici odrediti naglasne cjeline i koje su riječi naglašene, 
a koje nenaglašene. 

Mali Marko rekao joj je da ne zna na čijem je rođendanu izgubio igračku.2 

                                                                 
2 Rješenje: [Mali] [Marko] [rekao joj je] [da ne zna] [na čijem je] [rođendanu] [izgubio] [igračku]. 
Podcrtane riječi nemaju naglasak. 


